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O biólogo Luis Llaneza adiantou
algúns dos resultados preliminares
extraídos dun estudo que analiza os
impactos dos parques eólicos nas zonas
con presenza de lobo en Galiza. Segundo
se desprende deste estudo, os lobos tole-
ran mellor a presenza dos parques eólicos
se no seu contorno existe dispoñibilidade
de alimento, sobre todo de cabalos salva-
xes, refuxios ou vexetación alta e non hai
presenza de humanos. Tamén sinalou que
a rotura da vexetación pode eliminar
oportunidades de refuxio para o lobo e
que o ruído dos aeroxeradores pode sola-
par as frecuencias utilizadas polo animal
para comunicarse.

Pola súa parte, o biólogo da USC,
Roberto Hermida disertou sobre as
peculiaridades morfolóxicas do lobo do
noroeste da Península con respecto a
outras subespecies de Europa e do Esta-
do. Así, a talla e forma cranial do Canis
lupus presente no noso territorio ofrece
diferenzas con respecto aos lobos dou-
tros puntos xeográficos debido, en gran-
de parte, ao tamaño das súas presas. En
Galiza, por exemplo, a predación do lobo
sobre o cabalo salvaxe condiciona a
constitución morfolóxica deste. Hermi-
da propón marcar a singularidade do
lobo ibérico noroccidental como Canis
lupus gallaicus, en referencia á Gallae-
cia romana.

José Luis Santiago e Javier Franco,
técnicos do Concello de Puebla de Sana-
bria (Zamora), abordaron a concepción
do lobo como oportunidade para o eco-
turismo e o desenvolvemento sostíbel no
LIC e Reserva rexional de caza Serra da
Culebra, onde se está a construír un Cen-
tro de observación do lobo ibérico. Resal-
taron a importancia de regular o turismo
relacionado co lobo, de poñer en valor o
patrimonio cultural ligado á especie e de
que os concellos impulsen proxectos de
ecoturismo que axuden ao desenvolve-

mento local, a través da comunicación
directa cos veciños e veciñas. 

A situación actual de ataques do lobo
ao gando semella ser cada vez máis críti-
ca, segundo representantes de cooperati-
vas, asociacións e sindicatos de gandei-
ros, que coinciden en reclaman
urxentemente a atención dos cargos
públicos competentes na materia. Aínda
que asumen que algúns danos son inevi-
tábeis, denunciaron o desánimo que
experimenta o sector ante as trabas
burocráticas existentes para a solicitude
de indemnizacións por ataques de lobo,
cuxas condicións non se adaptan á reali-
dade, son insuficientes e non contemplan
danos colaterais. Pero estas non son a
solución se non van acompañadas, expli-

caron, da implantación de medidas pre-
ventivas contra os ataques, unha mellor
xestión do territorio ou de accións que
minimicen os danos, nomeadamente
sobre o gando extensivo ou en liberdade,
agora discriminado nas axudas.

Pola súa banda, o voceiro da Admi-
nistración, Xesús Santamarina, ve moi
difícil atopar unha solución que contente
a todas as partes implicadas na xestión e
afección do lobo e que a Xunta utilizará
o Plan de Xestión para establecer as
accións de control. Tamén avanzou que
se está a revisar a normativa sobre a
recollida de cadáveres de animais domés-
ticos para permitir o seu abandono no
monte en casos excepcionais.

O 24 e 25 de abril celebrouse en Oleiros, no Castelo de Santa Cruz, o III Encontro sobre o lobo galego, organizado por ADEGA e o CEIDA.
Desta volta, os relatores foron Luis Llaneza, redactor do Plano de Xestión do Lobo en Galiza; Roberto Hermida, biólogo da USC e estu-
doso da morfoloxía do animal e José Luis Santiago e Javier Franco, técnicos do Concello de Puebla de Sanabria. Na mesa redonda
sobre a situación actual da problemática do lobo participaron membros do sindicato Xóvenes Agricultores, da asociación OVICA, a
Cooperativa Monte Cabalar, a Asociación de Gandeiros de San Martiño de Oleiros (Barbanza) e o xefe do servizo de conservación da
biodiversidade, Xesús Santamarina, en representación da Administración. Na última xornada houbo unha visita guiada ás instalación
de Marcelle Natureza (Outeiro de Rei) e realizouse un roteiro polo Incio, á cargo da asociación cultural “A Ouriceira”. 
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